

Tobias Paulun appointed as new CEO of ECC

Management rotation acknowledges the increasing importance of clearing services - Previous CEO Peter Reitz to focus on his work at EEX

Leipzig, 3 April 2023 –The Supervisory Board of European Commodity Clearing AG (ECC) appointed Dr.-Ing. Dr. Tobias Paulun as the new CEO of the clearing house, effective from 1 April. The 41-year-old, who holds a doctorate in engineering and economics, will relinquish his previous position as Chief Strategy Officer of the European Energy Exchange AG (EEX).

Peter Reitz, who previously held the position of CEO of both EEX and ECC, will focus entirely on his tasks as EEX CEO. The changes in the Management Board acknowledge the growing importance of the clearing business and risk management within EEX Group.

Heike Eckert, Chairwoman of the ECC Supervisory Board, and Thomas Book, Chairman of the EEX Supervisory Board, thank Tobias Paulun and Peter Reitz for their work on the EEX and ECC Boards and wish both all the best for the upcoming tasks.

Thomas Book emphasises: "With the changes in the Management Board, we recognise the rapidly growing need for risk management in the energy markets. As a member of the EEX Management Board, Tobias Paulun significantly shaped the strategic orientation and thus made a decisive contribution to the strong growth of recent years. With the management of the clearing house, he takes over the strategically most important area in the group from Peter Reitz. And I would like to thank Peter Reitz – under his leadership ECC has developed into a robust and efficient clearing house that he has excellently guided through the turbulence of the past year."

Heike Eckert adds: "EEX and ECC operate in a dynamic and highly regulated environment. The entities are a guarantee of stability, liquidity and security in the European and global energy and

commodity markets. With the change in the Management Board, we are creating the conditions for continuing and strengthening this successful work against the backdrop of ever increasing requirements on the operations of the exchange and the clearing house. With the changes, the EEX Group is excellently positioned for a successful future.”

Tobias Paulun comments: "I would like to thank the Supervisory Board and my colleagues on the Management Board and in particular all employees of EEX and ECC for their trust and I look forward to the new challenge. In close coordination with our customers and partners, we want to continue to provide secure, reliable and efficient trading and clearing processes in the growing commodity markets in order to support the development of ECC and the strategy of the EEX Group overall."

In addition to Tobias Paulun, the ECC board consists of three other members: As Chief Operating Officer, Dr. Götz Dittrich is responsible for the operational business; Jens Rick, Chief Information Officer, is responsible for the operation and further development of the IT infrastructure at ECC and Dr. Clemens Völkert, is overseeing risk management of the clearing house in his function as Chief Risk Officer.

A picture of Dr. Tobias Paulun is available for download [here](#), information on his CV can be found [here](#).

European Commodity Clearing (ECC) is a central clearing house which specialises in energy and commodity products. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EEX Asia and EPEX SPOT and for the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpX. For more information, please visit www.ecc.de

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

Tobias Paulun wird neuer CEO der ECC

Wechsel trägt steigender Bedeutung der Clearingservices Rechnung - Bisheriger CEO Peter Reitz fokussiert sich auf Aufgaben innerhalb der EEX

Leipzig, 3. April 2023 – Der Aufsichtsrat der European Commodity Clearing AG (ECC) hat mit Wirkung zum 1. April 2023 Herrn Dr.-Ing. Dr. Tobias Paulun zum neuen Vorstandsvorsitzenden (CEO) des Clearinghauses bestellt. Der 41-jährige promovierte Ingenieur und Wirtschaftswissenschaftler wird dafür seine bisherige Position als Strategievorstand der European Energy Exchange AG (EEX) aufgeben.

Peter Reitz, der bislang in Personalunion den Vorstandsvorsitz von EEX und ECC innehielt, wechselt seine Position und konzentriert sich nun vollständig auf die CEO-Aufgaben in der EEX. Die Veränderungen im Vorstand tragen der wachsenden Bedeutung des Clearinggeschäfts und des Risikomanagements in der EEX Group Rechnung.

Heike Eckert, Vorsitzende des ECC-Aufsichtsrats, und Thomas Book, Vorsitzender des EEX-Aufsichtsrats, danken Tobias Paulun und Peter Reitz für ihren Einsatz im EEX- und ECC-Vorstand und wünschen beiden Vorstandsmitgliedern alles Gute für die anstehenden Aufgaben.

Thomas Book betont: „Mit den Veränderungen im Vorstand tragen wir dem stark wachsenden Bedarf an Risikomanagement in den Energiemärkten Rechnung. Tobias Paulun hat als Vorstand der EEX die strategische Ausrichtung wesentlich geprägt und damit entscheidend zum starken Wachstum der letzten Jahre beigetragen. Er übernimmt von Peter Reitz mit der Führung des Clearinghauses den strategisch wichtigsten Bereich in der Gruppe. Peter Reitz gebührt großer Dank, unter seiner Leitung hat sich die ECC zu einem robusten und effizienten Clearinghaus entwickelt, das er ausgezeichnet durch die Turbulenzen des letzten Jahres geführt hat.“

Heike Eckert ergänzt: „EEX und ECC agieren in einem dynamischen und zugleich hochregulierten Umfeld und sind ein Garant für die Stabilität, Liquidität und Sicherheit in den europäischen und globalen Energie- und Commodity-Märkten. Mit dem Vorstandswechsel schaffen wir die Voraussetzungen, diese erfolgreiche Arbeit auch bei weiter steigenden Anforderungen an den Betrieb von Börse und Clearinghaus fortzusetzen und zu stärken. Die EEX Group ist mit den Veränderungen hervorragend für eine erfolgreiche Zukunft aufgestellt.“

Tobias Paulun kommentiert: „Ich danke dem Aufsichtsrat, meinen Vorstandskolleginnen und -kollegen und insbesondere allen Mitarbeiterinnen und Mitarbeitern der EEX und ECC für das Vertrauen und freue mich auf die neue Herausforderung. In enger Abstimmung mit unseren Kunden und Partnern wollen wir weiterhin sichere, verlässliche und effiziente Handels- und Clearingprozesse in den wachsenden Commodity-Märkten zur Verfügung stellen, um damit die Entwicklung der ECC und die Strategie der EEX Group insgesamt zu unterstützen.“

Der ECC-Vorstand besteht neben Tobias Paulun aus drei weiteren Mitgliedern: Als Chief Operating Officer trägt Dr. Götz Dittrich die Verantwortung für das operative Geschäft, Jens Rick verantwortet als Chief Information Officer den Betrieb und die Weiterentwicklung der IT-Infrastruktur der ECC und Dr. Clemens Völkert trägt als Chief Risk Officer die Verantwortung für das Risikomanagement des Clearinghauses.

Ein Bild von Dr. Tobias Paulun ist [hier](#) zum Download verfügbar, Informationen zum Lebenslauf sind [hier](#) abrufbar.

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX, die EEX Asia und die EPEX SPOT sowie für die weiteren Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpx. Mehr Informationen: www.ecc.de

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch.

<https://www.eex.com>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com